

香港鐵路博物館同樂日 2025

日期：23.11.2025（日）

（1）香港鐵路博物館遊蹤

參加者可領取遊戲紙，然後依據提示到館內各處尋找答案，完成後可獲紀念品。

時間：10:00 – 17:00

領取遊戲紙及紀念品：入口接待處

（2）鐵路襟章 DIY

參加者可親手製作獨一無二的鐵路紀念襟章。

時間：10:00 – 17:00

地點：車站大樓對開空間

（3）40 載鐵路印記

參加者可領取明信片，逐一集印，共慶四十周年！

時間：10:00 – 17:00

地點：車站大樓及博物館辦事處

（4）「鐵路的科學」講座及示範

講者將以生動有趣的實驗示範，介紹鐵路動力的發展歷史、不同類型車種的運作原理，以及鐵路運輸的冷知識。

時間：14:00 – 16:00

地點：313 號歷史車卡（活動開始前 15 分鐘開放入場）

名額：60（先到先得，額滿即止）

講者：湯兆昇博士（香港中文大學物理系高級講師）

（5）十八有藝 — 社區演藝計劃：《擊響大埔》敲擊樂創藝計劃 — 社區音樂會

時間：16:00 – 17:00

地點：車站大樓對開空間

除特別註明外，所有節目均以粵語進行，費用全免。節目內容不代表博物館立場。節目如有更改或取消，恕不另行通知。查詢請致電 2653 3455。

香港鐵路博物館

香港大埔大埔墟崇德街 13 號

Hong Kong Railway Museum Fun Day 2025

Date: 23.11.2025 (Sun)

(1) Treasure Hunt at Hong Kong Railway Museum

Participants will receive game sheets and follow the instructions to look for the answers in various parts of the Museum. Upon completion, they can get a souvenir.

Time: 10:00 – 17:00

Collection of game sheet and souvenir: Reception at entrance

(2) DIY Railway Badge

Participants will make their own personal railway badges as souvenirs.

Time: 10:00 – 17:00

Venue: Open area opposite Station Building

(3) 40 Years of Railway Memories

Participants can collect postcard and gather stamps to celebrate the 40th anniversary together!

Time: 10:00 – 17:00

Venue: Station Building & Museum Office

(4) Talk and Demonstration on “Railway Science”

The speaker will conduct experimental demonstrations to show how railway motive power evolved over the years, the operating principles of different types of locomotives, and some little-known facts about railway transport.

Time: 14:00 – 16:00

Venue: Historical Coach No. 313 (To be admitted 15 minutes before the programme commences)

Quota: 60 (First come, first served)

Speaker: Dr Tong Shiu Sing (Senior Lecturer, Department of Physics, The Chinese University of Hong Kong)

(5) “18dART – Community Arts Scheme”: “Taipo Rhythm Pulse” Creative Percussive Arts Project – Community Concert

Time: 16:00 – 17:00

Venue: Open area opposite Station Building

Unless otherwise stated, all programmes are conducted in Cantonese and free of charge. The Museum makes no representations on the content of the programmes. Programmes are subject to change and cancellation without prior notice. For enquiries, please call 2653 3455.

Hong Kong Railway Museum

13 Shung Tak Street, Tai Po Market, Tai Po, Hong Kong